
330
Vragen van het lid Leerdam (PvdA)
aan de staatssecretaris van
Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties over een
referendum op Bonaire. (Ingezonden
18 september 2009)

1
Kent u de berichten «Binnen vier
maanden referendum op Bonaire»1,
«Er komt geen referendum»2 en
«Bonaire twijfelt aan status van
Nederlandse gemeente»?3

2
Kunt u de inhoud van deze berichten
bevestigen?

3
Welke vraag wil de Eilandsraad
precies per referendum aan de
bevolking voorleggen?

4
Hoe heeft het Eilandsbestuur
gereageerd op de wens van de
Eilandsraad?

5
Hoe en wanneer bent u over de
voornemens van de Eilandsraad van
Bonaire geïnformeerd en hoe heeft u
daarop gereageerd?

6
In hoeverre is de Eilandsraad ook
gecommitteerd aan de handtekening
van het Eilandbestuur onder het
Slotakkoord?

7
Is er naar uw mening ruimte voor een
dergelijk referendum gelet op uw
eerdere ingenomen stelling «afspraak
is afspraak» over het Slotakkoord en
het sindsdien reeds in werking
getreden uitvoeringsproces?

1 Amigoe, 16 september 2009.
2 Antilliaans Dagblad, 16 september 2009.
3 de Volkskrant, 16 september 2009.

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Bijleveld-Schouten (Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties)
(ontvangen 13 oktober 2009)

1
Ja.

2
Ik heb op het moment van publicatie
van deze berichten kennisgenomen.
Inmiddels heb ik het besluit van de
Eilandsraad van het Eilandgebied
Bonaire van 15 september 2009
gezien en kan ik bevestigen dat de
Eilandsraad op die datum akkoord is
gegaan met een motie waarin de
wens wordt geuit een referendum te
houden.

3
De Eilandsraad Bonaire heeft op 15
september 2009 een motie
aangenomen waarin werd
voorgesteld om een

referendumcommissie in te stellen.
Bij besluit van 22 september 2009
heeft het Bestuurscollege van Bonaire
een referendumcommissie ingesteld.
Het besluit bepaalt onder andere dat
de commissie «niet later dan eind
september «09» rapporteert aan de
Eilandsraad. De rapportage dient
onder meer voorstellen te bevatten
van vragen die aan de bevolking van
Bonaire worden voorgelegd.
Daarnaast dient de commissie een
datum te bepalen waarop het
referendum zal worden gehouden. De
referendumcommissie heeft echter
tot op heden niet gerapporteerd.

4
Verwezen wordt naar het antwoord
op vraag 3.

5
Van de op 15 september jl. door de
Eilandsraad gehouden openbare
vergadering is daags daarna door
diverse dagbladen (zie ook vraag 1)
verslag gedaan. Ik heb van die
berichtgeving kennisgenomen.

6
In de Slotverklaring van 11 oktober
2006 is overeengekomen dat Bonaire,
Sint Eustatius en Saba in de toekomst
een staatsrechtelijke positie krijgen
binnen het Nederlandse staatsbestel.
Dit zal worden gerealiseerd door de
eilanden in te richten als openbaar
lichaam in de zin van artikel 134 van
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de Grondwet. Hieronder staat de
handtekening van de heer Booi als
delegatieleider van Bonaire.
Vervolgens heeft de eilandsraad van
Bonaire in zijn openbare vergadering
op 17 oktober 2006 deze
Slotverklaring unaniem bekrachtigd.

7
Het is aan de Eilandsraad te beslissen
of er een referendum wordt
gehouden. Wel wijs ik erop dat het
niet conform de afspraken is als
bestuurders en of eilandsraad een
andere optie aan de bevolking
voorleggen dan die is gevolgd in het
thans lopende uitvoeringsproces. Uit
het onder 6 gegeven antwoord blijkt
dat eilandsraad en bestuurders zich
aan die uitwerking hebben
gecommitteerd.
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